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ПАМ’ЯТАТИ ІСТОРІЮ, ШАНУВАТИ ЇЇ ГЕРОЇВ

Рівненська АЕС територі-
ально є найближчою атомною
електростанцією до ЧАЕС. У
1986 році рівненські атомники,
дізнавшись про трагічну по-
дію в Чорнобилі ще до офі-
ційних повідомлень та розу-
міючи можливі наслідки події,

серед перших поспішили на-
давати допомогу своїм коле-
гам — професійну, медичну,
моральну.

Серед областей країни
Рівненщина — одна з най-
більш постраждалих, уражено
більше половини території

області. Серед потерпілих, які
зазнали впливу радіоактив-
ного опромінення внаслідок
Чорнобильської катастрофи, і
жителі міста-супутника Рів-
ненської АЕС, яких сьогодні
налічується понад 27 тисяч. На
РАЕС продовжують працюва-

ти 128 ліквідаторів аварії на
ЧАЕС — високопрофесійних
атомників, які нині гордо
несуть прапор вітчизняної
атомної енергетики.

З нагоди вшанування па-
м’ятної дати у Палаці культу-
ри РАЕС відбулася тематич-
на програма «Ми пишаємося
тим, що ви є серед нас» за
участю творчих колективів ПК
РАЕС, солістів БДЮТ, музичної
групи Вараської гімназії та ор-
кестру Вараської дитячої му-
зичної школи. Гостями заходу
стали заступник генерального
директора РАЕС з управління
інфраструктурою Роман Го-
шовський, заступник голови
первинної профспілкової ор-
ганізації (ППО) РАЕС Тетяна
Васильєва, представники Ва-
раської міської ради, духовен-
ства, громадських організацій
та меценатів.

«Ми завжди пам’ятати-
мемо той подвиг та героїзм,
які здійснили ліквідатори мас-
штабної аварії на Чорно-
бильській АЕС. Від імені
адміністрації та трудового
колективу РАЕС хочу подяку-
вати усім вам — героям сучас-
ності», — сказав Роман Го-
шовський.

«Шана вам за героїчний
вчинок, — звернулася до всіх
присутніх учасників ліквідації
аварії на ЧАЕС представник
ППО РАЕС Тетяна Васильєва.
— Ваші очі бачили смерть, а
руки рятували нас від неї.
Дякуючи вам сьогодні Україна
жива, ми живі, ви врятували
світ. Бережіть своє здоров’я і
нехай вся Україна, й наше
місто зокрема, пишається ва-
ми і робить все для того, аби
ви відчували себе справжніми
героями!»

Відбулося вручення наго-
род учасникам ліквідації на-
слідків аварії на ЧАЕС та уро-

чисте покладання квітів до
пам’ятника «Жертвам Чорно-
бильської катастрофи».

«Ми пишаємося тим, що ви є серед нас»

14 грудня в Україні відзначають День вшанування учасників ліквідації наслідків
аварії на Чорнобильській АЕС. Ця пам’ятна дата на честь мужності, самовідданості і
високого професіоналізму усіх ліквідаторів, які згуртувалися перед лицем великої
національної трагедії.

Під такою назвою у центральному холі Верховної
Ради України Державне агентство України з управління
зоною відчуження представило експозицію. Вона зна-
йомить з процесами перетворення території навколо
Чорнобильської АЕС з місця глобальної екологічної
катастрофи на територію інновацій, сучасних техноло-
гій та відродження дикої природи.

(Закінчення на 3-й стор.)

«Чорнобиль — територія змін»

З прийдешнім Новим роком, спілчани!З прийдешнім Новим роком, спілчани!

Відкриваючи розширене
засідання, голова профспіл-
кового комітету ВП ЮУАЕС
Сергій Снітков зазначив, що
нині Національна атомна
енергогенеруюча компанія
«Енергоатом» уперше отри-
мала шанс увійти в новий рік
із затвердженим фінансо-
вим планом і прийнятим кол-
договором. При цьому ос-
новний соціальний документ
НАЕК буде багато в чому
аналогічний чинному.

Генеральний директор
енергокомплексу Володи-
мир Лісніченко, як представ-
ник адміністрації, зупинив-
ся на перебігу виконання
основних розділів чинного
колективного договору та
окреслив, яким був рік, що
минає, для підприємства і
його колективу. «Основні
техніко-економічні показни-
ки роботи нашого відокрем-
леного підрозділу за всіма
пунктами вищі, ніж 2017 ро-
ку, — підкреслив очільник
підприємства, — з виробітку,
з коефіцієнта використання
встановленої потужності, з

відпуску електроенергії та
товарної продукції, — в усіх
складових нашого енерго-
комплексу».

Говорив В. Лісніченко
також про ситуацію з кадра-
ми. Нинішнього року на
роботу прийнято 14 випуск-
ників закладів вищої осві-
ти, в тому числі 8 за догово-
рами цільової підготовки
молодих фахівців: «Чому я
акцентую увагу на цьому
пункті колективного дого-
вору? Тому що настали не-
прості часи із залученням
молодих фахівців на наше
підприємство. Пов’язані во-
ни з недостатнім рівнем
заробітної плати, відсутніс-
тю соціальних гарантій у
частині забезпечення жит-
лом або місцем у гурто-
житку. Проте молодь йде до
нас на роботу. Сьогодні в
Компанії діє робоча група,
в завдання якої входить
пошук варіантів матеріаль-
ного стимулювання моло-
дих фахівців для того, аби
закріпити їх у відокремле-
них підрозділах».

Йшлося в доповіді ге-
нерального директора й
про підготовку ліцензовано-
го персоналу для Южно-Ук-
раїнської АЕС. В. Лісніченко
доповів, що за 11 місяців
поточного року підготовлено
трьох кандидатів на ліцензо-

вані посади, ще п’ятеро
пройшли підготовку на нові
посади. Було озвучено та-
кож, що плановий фонд оп-
лати праці у ВП ЮУАЕС у
2018 році підвищено на
28,8% порівняно з 2017-м.
(Закінчення на 2-й стор.)

Погоджено проект колективного договору на 2019 рік
На Южно-Українській АЕС 12 грудня відбулося

розширене засідання адміністрації та профкому, на
якому було розглянуто проект колективного догово-
ру на 2019 рік. Учасники наради обговорили підсум-
ки виконання колдоговору за 11 місяців поточного
року, а також плани на майбутній рік.

Як повідомив Валерій
Матов, за результатами об-
говорення й доводів проф-
спілкової сторони було до-
сягнуто домовленості при-
зупинити процес ліквідації
охоронних служб до отри-
мання висновків комісії, ут-
вореної за участю експертів
Міненерговугілля, і підготов-
ки аргументованого офіцій-
ного документа. Він також
повідомив, що заступник мі-
ністра Юлія Підкоморна по-
обіцяла приїхати на підпри-
ємство, щоб зустрітися з
представниками колективу,
фахівцями та особисто розіб-
ратись у ситуації.

«Тому жодних дій зі звіль-
нення персоналу, вивільнен-
ня, попередження про ско-
рочення тощо. Таку команду
дала заступник міністра
енергетичного відомства ди-
ректору державного підпри-

ємства. Не маючи чіткої ар-
гументації про доцільність
такого кроку з реорганізації
підприємства, правильне рі-
шення — процес призупини-
ти. На мою думку, на сьогодні
надважливе питання — це
доля комбінату у цілому, адже
програмних документів не-
має. Є проектна концепція
державної економічної про-
грами перспективного роз-
витку атомної промисловості
до 2020 року, яку Атомпроф-
спілка погоджувала. Третій
рік не можуть «дотягнути» її
до Кабінету Міністрів, а ми
входимо вже у 2019-й. До
того ж концепція програми
націлена на розвиток, а про-
цеси на «СхідГЗК» сьогодні
відбуваються у зворотному
напрямку: зменшується обсяг
видобутку уранової продук-
ції, скорочується персонал»,
— зазначив Валерій Матов.

20 грудня 2018 року відбулася чергова зустріч-нара-
да (попередня була 12 листопада) представників трудо-
вого колективу ДП «СхідГЗК» на чолі з головою Східної
об’єднаної організації профспілки Борисом Філіпповим
із заступником міністра енергетики та вугільної промис-
ловості України Юлією Підкоморною. Тема зустрічі —
недопущення ліквідації служб воєнізованої відомчої та
сторожової охорони, що перебувають у складі комбіна-
ту. Участь у зустрічі також взяв генеральний директор ДП
«СхідГЗК» Олександр Сорокін та Голова Атомпрофспілки
України Валерій Матов.

Надважливе питання —
доля ДП «СхідГЗК» загалом
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Це дозволило виплачу-

вати персоналу цільову ма-
теріальну допомогу на оздо-
ровлення та інші соціальні
виплати, а також підвищити
посадові оклади і тарифні

ставки. У цьому контексті
керівник підприємства за-
значив, що рішення про
збільшення посадових ок-
ладів і тарифних ставок з
1 жовтня було ухвалене в
умовах опору регулюючого
органу. Голова профкому
Сергій Снітков запевнив, що
боротьба за підвищення
зарплати була і залишається
головним завданням проф-
спілки в році, що минає, та в
наступному.

Було озвучено показни-
ки діяльності підприємства в
частині охорони праці та
здоров’я персоналу, а також
житлово-побутового обслу-
говування.

За підсумками обгово-
рення виконання колектив-
ного договору у 2018 році та
запропонованих поправок у

новий соціальний документ
Компанії учасники розши-
реного засідання адмініст-
рації і профспілкового комі-
тету ВП ЮУАЕС прийняли
постанову, якою погодили

проект колдоговору на 2019
рік. Делегатам на конфе-
ренцію трудового колективу
«Енергоатома»  рекомендо-
вано прийняти його з ураху-
ванням пропозицій і змін.

Погоджено проект колективного договору на 2019 рік
СОЦІАЛЬНИЙ ДІАЛОГ

Загалом протягом 2018
року відбулося 10 засідань
тристоронньої робочої гру-
пи. Результатом тривалого
переговорного процесу со-
ціальних сторін стало те, що
з 83-х положень, запропо-
нованих трьома сторонами
соціального діалогу, узгод-
жено 69. Проте все ще не
узгодженими є 11 положень
(вилучено 3).

Як повідомив Голова
Атомпрофспілки України Ва-
лерій Матов, який брав
участь у зустрічі, результа-
том її стала домовленість,
що підписанню нової Ге-
неральної угоди «можна вже
давати «зелене світло» після
доопрацювання протоколу
розбіжностей з деяких пи-
тань. Позитивними з узгод-
жених пропозицій порівняно
з чинною Генеральною уго-
дою є, зокрема, розширення
заходів з державної підтрим-
ки розвитку економіки, ство-
рення умов для розвитку
виробництва на території
України продукції з високо-
доданою вартістю, затверд-
ження Стратегії розвитку
промислового комплексу.

«Це основні акценти у
процесі переговорів щодо
укладення Генеральної уго-
ди на новий термін, які да-
дуть поштовх підвищенню
таких соціальних показників,
як мінімальна заробітна пла-
та та пенсії, які формуються
від рівня економічних показ-
ників, а економіка будується
на промисловості».

Валерій Матов також по-
відомив, що у новій Гене-
ральній угоді будуть відобра-
жені ініціативи профспілок,
зокрема в частині визна-

чення мінімальної заробітної
плати (рівень мінімальної
зарплати не нижче фактич-
ного прожиткового мініму-
му), формування системи,
за якою затримка оплати
праці буде економічно неви-
гідною.

За результатами пере-
говорів було вирішено, що
найближчим часом три очіль-
ники соціального діалогу, які
були учасниками зазначеної
зустрічі: Андрій Рева, міністр
соціальної політики, Григо-
рій Осовий, Голова Федера-
ції профспілок, і Дмитро
Олійник, Голова Федерації
роботодавців України, про-
ведуть зустріч з Прем’єр-
міністром України щодо до-
сягнутих домовленостей, які
мають бути у пріоритеті но-
вої Генеральної угоди. Під-
писання Генеральної угоди
також відбудеться за участю
Прем’єра.

На зустрічі соціальних
партнерів було вирішено, що
до підписання нового доку-
мента вони визнають чин-
ність Генеральної угоди на
2016–2017, укладеної від-
повідно до законів України
«Про колективні договори і
угоди», «Про соціальний діа-
лог в Україні» між всеук-
раїнськими об’єднаннями
організацій роботодавців в
особі Спільного представ-
ницького органу сторони
роботодавців на національ-
ному рівні, всеукраїнськими
об’єднаннями професійних
спілок в особі Спільного
представницького органу ре-
презентативних всеукраїн-
ських об’єднань профспілок
на національному рівні та
Кабінетом Міністрів України.

Тристороння домовленість
з Генеральної угоди

На звітній конференції трудового
колективу ВП «Хмельницька АЕС»,
що відбулася 12 грудня 2018 року,
було обговорено проект Колектив-
ного договору ДП НАЕК «Енерго-
атом» на 2019 рік.

Заслухавши доповідь голови пер-
винної профспілкової організації атом-
ної електростанції Михайла Гука та
промовців у дебатах з цього питання,
конференція трудового колективу ВП
«Хмельницька АЕС» своєю постано-
вою зокрема схвалила текстову части-
ну проекту колективного договору
Компанії на 2019 рік зі змінами і до-
повненнями; погодила пропозиції змін
та доповнень до додатків (положень)
колективного договору, запропонувала
розглянути їх робочою комісією для
внесення до проекту колективного

договору ДП НАЕК «Енергоатом» на
2019 рік.

Учасниками конференції також
було запропоновано укласти Колек-
тивний договір ДП НАЕК «Енер-
гоатом» на 2019–2020 роки та обго-
ворити на конференції трудового
колективу ДП НАЕК «Енергоатом»
питання про: перегляд системи опла-
ти праці непромислового персоналу
(заміну оплати праці непромперсона-
лу на рівні 0,75 промислово-вироб-
ничого персоналу до співвідношення
1:1); продовження роботи з розробки
єдиних у Компанії норм видачі засо-
бів індивідуального захисту праців-
никам АЕС (за основу взяти діючі нор-
ми, з урахуванням фактичного впливу
на працівників шкідливих та небез-
печних факторів, а також метеороло-

гічних умов); внесення посади маши-
ніста берегових насосних станцій 2
групи ГТЦ до «Переліку посад та про-
фесій працівників промислово-вироб-
ничого персоналу блоків, що будують-
ся, які мають право на отримання
щомісячної надбавки за безперерв-
ний стаж роботи в електроенергетиці»
(Додаток №15 до КД); встановлення
грошової надбавки в розмірі 20% від
посадового окладу персоналу загону
ВВО, який виконує роботи з підвище-
ною небезпекою, має право носіння та
застосування вогнепальної зброї, що
тягне за собою надмірні ризики та пра-
вову відповідальність.

На зібранні було обрано 15 делега-
тів на конференцію трудового колекти-
ву ДП НАЕК «Енергоатом», що відбу-
деться 27 грудня у Києві.

ІЗ ЗВІТНОЇ КОНФЕРЕНЦІЇ ТРУДОВОГО КОЛЕКТИВУ ВП ХАЕС

Актуалізовано питання з укладення нового колдоговору

18 грудня, перед засіданням Президії Федерації
профспілок України, відбулася зустріч представників
профспілок і роботодавців з представниками уряду за
дорученням Прем'єр-міністра України з питання підго-
товки та перегляду Генеральної угоди на новий термін.
Очолювали переговори від трьох соціальних сторін:
Андрій Рева — міністр соціальної політики України, Гри-
горій Осовий — Голова Федерації профспілок України і
Дмитро Олійник — Голова Федерації роботодавців
України.

З НАГОДИ ДНЯ ЕНЕРГЕТИКА

Відділ охорони здоров’я (ВОЗ) відокремленого під-
розділу «Южно-Українска АЕС» поповнився новим сучас-
ним обладнанням. На зміну старому, який відпрацював
свій ресурс та вже вийшов з ладу, підприємство придбало
сучасний гематологічний аналізатор. А також термограф.
На підприємство вже надійшов та перебуває в стадії
оформлення автомобіль швидкої допомоги класу С — реа-
німобіль.

«Символічно, що приладовий парк оздоровчого пункту
Южно-Української АЕС поповнився саме зараз, коли ми готує-
мося святкувати 20-річчя створення відділу охорони здоров’я
нашого підприємства, — каже очільниця ВОЗ Галина
Хмілєвська. — З перших днів існування підрозділу і до сьогодні
нашою головною метою є забезпечення охорони здоров’я пра-
цівників як дуже важливої складової безпечної експлуатації
ядерних енергоблоків».

Новий гематологічний аналізатор вже застосовується під
час щорічного медичного огляду персоналу, який нині прохо-
дить на підприємстві. За словами медиків, він забезпечує висо-
коякісне виконання аналізу крові в автоматичному режимі, що
дозволяє уникнути помилок (людського чинника) та забезпе-
чує високу точність аналізу для своєчасної діагностики захво-
рювання крові. Новий сучасний термограф — це суттєва допо-
мога у виявленні новоутворень у молочних залозах, а отже,
дозволить зберегти здоров’я жінок-працівниць АЕС.

Щодо реанімобіля, то його оснащено необхідним облад-
нанням, що має забезпечити своєчасну та на високому рівні
допомогу працівникам підприємства у разі захворювань чи
травм на виробництві.

Галина Хмілєвська наголошує, що проведення медичних
оглядів та заходів з виконання рекомендацій за їх результатами
є важливою складовою системи охорони здоров’я, яка успішно
діє на підприємстві. «Не менш важлива для збереження трудо-
вого довголіття нашого персоналу система реабілітації в оздо-
ровчо-реабілітаційному комплексі АЕС «Іскра». Тут за рахунок
підприємства підтримують та поправляють своє здоров’я ті,
хто працює в шкідливих умовах, а також працівники, задіяні
на особливо відповідальних ділянках, — оперативний персо-
нал, — додає керівник відділу охорони здоров’я ВП ЮУАЕС. 

Ще одним чинником соціального захисту працівників
Галина Хмілєвська називає систему медичного страхування.
Започаткована 1995 року, нині вона успішно функціонує за
дольової участі підприємства. Наразі у ВП ЮУАЕС триває
активна фаза укладення договорів зі страховими компаніями
на 2019 рік. Спільним рішенням адміністрації та профспілко-
вого комітету Южно-Українського енергокомплексу кожному
працівникові виділено одноразову цільову матеріальну допо-
могу для збереження здоров’я. Таким чином підприємство
бере часткову участь у медичному страхуванні здоров’я
свого персоналу.

ДЛЯ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ ОХОРОНИ
ЗДОРОВ’Я ПРАЦІВНИКІВ

Нове обладнання
«З глибокою повагою

ставлюся до праці династій
Южно-Українського енер-
гокомплексу, — звернувся
з вітальним словом до ве-
теранів виробництва ге-
неральний директор ВП
ЮУАЕС Володимир Лісні-
ченко. — Ви приїхали в це
місто молодими, знайшли
свою долю, виховали та
відправили в життя дітей.

Хтось залишився тут працю-
вати, хтось поїхав, обравши
іншу професію. Проте вас
усіх об’єднує одне: ви —
енергетики. Ваша наполег-
лива праця дозволяє нам
сьогодні експлуатувати те,
що було закладено вами, —
унікальний енергокомплекс,
гарне місто та хороші умо-
ви для життя в ньому. На-
ше завдання — зберегти і

примножити те, що створи-
ли ви».

Досвід ветеранів і їхні
знання виробничих проце-
сів затребувані й сьогодні.
Зокрема, при генеральному
директорові створено Екс-
пертну раду ветеранів ВП
ЮУАЕС, куди увійшли фахів-
ці з багатим досвідом робо-
ти в різних структурних під-
розділах енергокомплексу.

В. Лісніченко зазначив,
що на підприємстві не забу-
вають про людей, які віддали
ВП ЮУАЕС свої молоді роки
та перебувають нині на за-
служеному відпочинку. На
енергокомплексі продовжує
діяти безстрокова благодій-
на акція «Ветеран», під час
якої кожен працівник за
власним бажанням зі своєї
заробітної плати перерахо-
вує на спеціальний раху-
нок двох ветеранських ор-

ганізацій — ВП ЮУАЕС і
міської — певну суму. За зіб-
рані кошти ради ветеранів
допомагають літнім людям
долати важкі життєві обста-
вини. Нині учасниками ак-
ції «Ветеран» стали 54%
персоналу енергокомплек-
су,  що    в грошовому еквіва-
ленті становитиме майже
700 тисяч гривень.

З побажаннями міцного
здоров’я виступив голова
профкому ВП ЮУАЕС Сергій
Снітков, а з вдячністю на
адресу колективу енерго-
комплексу за допомогу, що
надається, — голови двох
рад ветеранів. Кульмінацією
урочистої частини святко-
вого вечора стало наго-
родження Листами подяк і
пам’ятними подарунками
активних членів ветерансь-
ких організацій за вагомий
особистий внесок у розви-
ток системи соціального
захисту людей похилого віку,
ветеранів війни та праці.

Вшанували професіоналів
• У Палаці культури ВП ЮУАЕС, напередодні Дня

енергетика, вшанували ветеранів Южно-Українсь-
кого енергокомплексу. Урочистості відбулися в при-
ємній дружній атмосфері. Тих, хто зводив і експлуа-
тував енергоблоки та гідроагрегати АЕС, ГАЕС і ГЕС,
будував місто-супутник, виховував нове покоління
атомників і створював фундамент для сьогоднішньої
успішної роботи підприємства, привітали представ-
ники адміністрації та профкому енергокомплексу, а
також творчі колективи Палацу культури. Усі слова та
пісні цього вечора були пронизані одним загальним
посиланням — вдячністю за безцінну спадщину,
дбайливо збережену та передану сьогоднішньому
поколінню атомників.

• За добросовісне виконання
трудових обов’язків, високий про-
фесіоналізм, сумлінну багаторічну
працю, значний особистий внесок у
розвиток і функціонування атомної
енергетики України та з нагоди Дня
енергетика грамотами та грошови-
ми преміями було нагороджено 24
атомники Рівненської АЕС.

Урочистими словами привітали від-
значених енергетиків та працівників
служби фізичного захисту генеральний
директор РАЕС Павло Павлишин, голо-
ва первинної профспілкової організа-
ції Рівненської АЕС Іван Мельник, го-
ловний інженер — перший заступник
генерального директора РАЕС Павло
Ковтонюк, заступник генерального ди-
ректора РАЕС з персоналу Ігор Віт-
ковський та начальник Вараського від-

ділу Служби безпеки України у Рів-
ненській області Ігор Шамрик.

Генеральний директор РАЕС Павло
Павлишин не лише привітав атомників з
професійними успіхами, нагородами, а
й підбив підсумки року за результата-
ми значущих подій і звершень усього
колективу електростанції.

«Наш колектив має чим пишатися,
адже з усіма покладеними на нас зав-
даннями ми успішно впоралися. Од-
нією із фундаментальних подій року,
що минає, стало продовження терміну
експлуатації енергоблока №3 РАЕС
на 20 років. Безумовно, це великий
поштовх для подальшого розвитку
нашого підприємства, його колективу,
міста-супутника електростанції зокре-
ма. Я переконаний, що за ці 20 років,
ми з вами зможемо побудувати нові

енергоблоки, успішно продовжити тер-
мін експлуатації енергоблока №3 РАЕС
ще на 10 років, — наголосив генераль-
ний директор РАЕС Павло Павлишин.
— Ми успішно виконали усі ремонти,
реалізували надзвичайно велику кіль-
кість заходів у рамках програми КзПБ.
Заклали доволі хороший фундамент
для капітального будівництва нашого
підприємства. Активно ведеться ре-
конструкція контрольно-пропускних
пунктів №1, 4, технічного центру ав-
томатизованих дистанційних засобів
контролю металу, на фінішній прямій —
реабілітаційно-оздоровчий центр НТЦ.
Окрім безпечної експлуатації діючих
енергоблоків, нам вдається плідно пра-
цювати в напрямі розвитку соціальної
політики, зокрема спорту та молодіж-
ного руху».
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ІНФОРМУЄ ДАЗВ УКРАЇНИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

«Головним акцентом виставки є Люди, які щодня працюють
над подоланням наслідків Чорнобильської катастрофи. На сьо-
годні їх понад 6000. Більше 1000 з них працюють у зоні відчу-
ження ще з часів аварії і мають статус ліквідаторів. Для України
їхній досвід і знання є безцінним науковим надбанням!» — під-
креслив на відкритті експозицї Голова ДАЗВ Віталій Петрук.

Експозиція складається з тематичної фотовиставки та інте-
рактивної частини, де представлено сьогоднішній стан проми-
слових об’єктів, флори й фауни та сучасних наукових дослід-
жень у зоні відчуження, а також 3D-модель нового безпечного
конфайнмента, елементи віртуальної реальності з середини
Арки, один з можливих способів процесу демонтажу нестабіль-
них конструкцій об’єкта «Укриття» й додаток доповненої реаль-
ності «Арка AR».

У експозиції використані фото Європейського банку рекон-
струкції та розвитку, Міністерства екології та природних ресурсів
України, ДСП «Чорнобильська АЕС» і ДНДУ «Чорнобильський
центр з проблем ядерної безпеки, радіоактивних відходів та
радіоекології», українських фотомитців Олександра Сироти,
Дмитра Демішева та Дениса Вишневського, а також технічні
розробки спеціалістів ДСП «Чорнобильська АЕС».

Захід відбувся за підтримки Комітету Верховної Ради
України з питань екологічної політики, природокористуван-
ня та ліквідації наслідків Чорнобильської катастрофи.

«Чорнобиль — територія змін»

Конференцію «Перетворення
об’єкта «Укриття» на екологічно без-
печну систему: досвід, проблеми та
шляхи вирішення» організували
Державне агентство України з
управління зоною відчуження, Дер-
жавне спеціалізоване підприємство
«Чорнобильська АЕС», Інститут про-
блем безпеки атомних електро-
станцій, українські та міжнародні
експерти. У ній взяли участь майже
100 фахівців, які на основі наявних
результатів досліджень розробляли
консолідовану позицію міжнарод-
них експертів щодо шляхів впровад-
ження наукових рекомендацій у кон-
кретний сценарій робіт на об’єкті
«Укриття».

«Ми наближаємося до завершення
введення нового безпечного конфайн-
мента в експлуатацію, що стане важли-
вим, але не остаточним кроком на
шляху перетворення об’єкта «Укриття»

на екологічно безпечну систему. По-
переду ще багато роботи, у тому числі –
поводження з поставарійними радіо-
активними відходами і паливовмісними
матеріалами з об’єкта, які наразі все
ще залишаються малодослідженими
і є основним джерелом небезпеки
об’єкта», — розповідає Голова ДАЗВ
Віталій Петрук.

Як зазначають експерти, пере-
творення об’єкта «Укриття» на еколо-
гічно безпечну систему — це склад-
ний і довготривалий процес, етапи і
шляхи реалізації якого ще остаточно
не визначені. Відповідно до чинної
«Стратегії перетворення об’єкта «Ук-
риття», обов’язковими є демонтаж
нестабільних конструкцій, вилучення
залишків ядерного палива і паливов-
місних матеріалів з пошкодженого
реактора та поводження з радіо-
активними відходами, що утворяться
у процесі. Але питання кінцевого

стану об’єкта досі залишається від-
критим, тож фахівці розглядають різні
сценарії перетворення і його можливі
результати.

Під час обговорення експертами
був напрацьований проект рішення,
яким визначено послідовність кроків
перетворення об’єкта «Укриття» після
введення НБК в експлуатацію, а також
запропоновано використовувати мето-
ди комп’ютерного моделювання на
етапі робочого проектування та довго-
строкової підтримки перетворення
об’єкта «Укриття» на екологічно без-
печну систему.

Для оперативного інформування
та зручності реєстрації для учасни-
ків конференції фахівцями профіль-
них підприємств ДАЗВ було спеціаль-
но створено окремий онлайн-ресурс
www.sof2018.dazv.gov.ua/, а також
електронні запрошення з вбудованими
інтерактивними картами.

Експерти шукають ефективні рішення
для перетворення об’єкта «Укриття» на екологічно безпечну систему

А дальше ведущая, ею
была председатель первич-
ной ветеранской организа-
ции ГП «Смолы» Екатерина
Чумак, рассказала о первом
собрании на заводе №906
(так в 1948 году назывался
ПХЗ) и о первом председа-
теле заводского комитета
Василенко Игоре, о других
председателях заводского
комитета профсоюза —
Репине, Яценюке, Фатове,
Крижановском, Чернышен-
ко, Заварюхиной, Бычкове,
Рачко, Одуде, Кильчанове,
Федоренко. Все они в раз-

ное время очень много сде-
лали для предприятия.

История профсоюзной
организации завода нераз-
рывно связана с жизнью
трудового коллектива, с его
успехами, начинаниями, до-
стижениями, традициями (а
их очень много) и судьбами
тысяч людей. Ведь, по сути,
завод рос и стал одним из
лучших в Украине по культу-
ре производства, по качест-
ву выпускаемой продукции.
Все участники вечера поч-
тили минутой молчания
председателей профсоюз-
ных комитетов, ушедших в
мир иной, отдавая им дань
уважения и памяти.

Практически это вечер-
воспоминания, ностальгия
о прошлом и сегодняш-
няя реальность. На вечере
выступили председатели
профсоюзных организаций
и представители цехов Са-
вельева А.И., Пикель А.С.,
Мухачев А.П., Одуд А.С.,
Литвинова Т.М., Чоха А.В.,
Сидоренко В.Т. и многие
другие. Затем ведущая пре-
доставила слово представи-
телю ЦК Атомпрофсоюза в
ДООП Оксане Козицкой,
которая от имени ЦК по-
здравила всех с юбилеем и
вручила ветеранам благо-
дарности от ЦК и денежную
помощь. Те своими силами
подготовили концерт. Свои
стихи читали Сидоренко Ва-
лерий и Балабанова Вера.

Т. ОЛЕКСЕНКО,
председатель первичной

организации ветеранов
«Полихимпром»

ЮВІЛЕЇ 2018 РОКУ

«Профсоюз — наша семья»
Под таким названием прошел вечер, который прове-
ли в г. Каменское ветераны ПО ПХЗ (объединен-
ная) совместно с профсоюзами. И был он посвящен
70-летию создания профсоюзной организации на ПХЗ.
Начался он так: ты, я, он, она — профсоюз наша семья,
в профсоюзе все нужны, и по своему важны…

Медсанчасть была основана в 1948
году — практически одновременно с ос-
нованием Приднепровского химического
завода, к которому вплоть до 90-х годов
долгое время и относилась. Это было
уникальное медучреждение, первое, в
котором разрабатывались и применялись
методы лечения лучевой болезни. Годы, к
сожалению, не были щедры к медсанчас-
ти — многочисленные реорганизации и
смены подчинения то городу, то Минис-
терству здравоохранения, то снова горо-
ду сделали свое дело. Закрылось много
отделений, сильно поредел персональ-
ный состав.

Несмотря на свой солидный возраст,
медсанчасть продолжает функциониро-
вать и оказывать качественную медицин-
скую помощь. В заведении есть серьез-
ная диагностическая и лечебная база,
квалифицированный медицинский пер-
сонал и территория с собственной зоной
отдыха. Здесь проходят обследование и
лечение 22 тысячи горожан, более 70
участников антитеррористической опера-
ции на Донбассе и около 60 переселенцев
из зоны АТО. Пока заведение находится
на балансе Министерства здравоох-
ранения, но уже идет подготовка для пе-
ревода его в собственность города.
Городские власти планируют открыть на
базе специализированной медико-са-
нитарной части №8 реабилитационный
центр, где жители Каменского могли бы
восстанавливать силы после перенесен-
ных операций, травм или других заболе-
ваний.

Поправить здоровье в центре смогут
жители города, работники завода и вете-
раны ПХЗ, ликвидаторы аварии на ЧАЭС,
воины-афганцы, а также участники АТО и
вынужденные переселенцы. 

На праздник были приглашены работ-
ники и ветераны медучреждения. Веду-
щие рассказали историю ее основания и

развития. Начальник СМСЧ Сергей Кла-
дов поздравил всех сотрудников и по-
желал дальнейшего развития и процве-
тания.

Директор департамента охраны здо-
ровья Юлия Манаенкова пожелала мед-
работникам достойной зарплаты и нор-
мальных условий труда.

От профсоюзной организации на
праздновании юбилея СМСЧ-8 присутст-
вовали заместитель председателя Атом-
профсоюза Павел Прудников и предста-
витель ЦК Атомпрофсоюза в Днепро-
дзержинской объединенной организации
профсоюза Оксана Козицкая. Для проф-
союзной организации СМСЧ-8 был вру-
чен подарок — новый современный
ноутбук. Поздравлениями и подарками
наградили лучших специалистов медуч-
реждения.

От ветеранской организации высту-
пил Анатолий Мухачев.

Для гостей на сцене выступали арти-
сты городского театра имени Леси Ук-
раинки. Празднование проходило в теп-
лой, душевной атмосфере.

Ровесница ПХЗ
В нескольких номерах «Атомника Украї-

ни» был опубликован материал председа-
теля Совета ветеранов войны и труда ПО
ПХЗ А.П. Мухачева «Медицина ядерного века
1948–2018». И был он посвящен 70-летней
истории СМСЧ-8. Она отпраздновала его еще в
сентябре на Новой сцене театра им. Леси
Украинки (бывший ДК им. Горького).

У ДЕНЬ
СВЯТОГО МИКОЛАЯ

• Напередодні ново-
річних свят представни-
ки адміністрації, проф-
спілкового комітету та
управління виробничо-
технічної комплектації
Рівненської АЕС стали
гостями реабілітаційно-
го центру м. Вараш та
школи-інтернату с. Чу-
дель Сарненського ра-
йону.

У ролі помічників Свято-
го Миколая атомники пода-
рували вихованцям спеціа-
лізованих закладів різнома-
нітний спортивний інвентар,
43-дюймові телевізори та
солодкі подарунки, спечені
професійними кулінарами
управління робітничого по-
стачання РАЕС.

Вручення подарунків у
Вараському реабілітацій-
ному центрі відбулося у
святковій атмосфері, адже
справжню новорічну казку з
чарівними героями для ді-
тей та молоді з особливи-
ми потребами влаштували
творчі працівники Палацу
культури РАЕС.

• З подарунками та
поздоровленнями заві-
тали представники Юж-
но-Українського енерго-
комплексу до вихованців
міського комунального
закладу «Центр соціаль-
но-психологічної реабі-
літації дітей» і відділення
комплексної реабілітації
дітей з інвалідністю ко-
мунального закладу «Те-
риторіальний центр со-
ціального обслуговування
населення (надання со-
ціальних послуг) м. Юж-
ноукраїнськ».

Частими гостями тут
бувають працівники цеху
вентиляції та кондиціо-
нування повітря, служби
якості, представники ор-
ганізації молоді підприєм-
ства. У колективу енер-
гетиків є давня і добра
традиція — збирати для
вихованців Центру соці-
ально-психологічної реа-
білітації дітей гроші, одяг,
взуття та спортивний ін-
вентар.  Організація весе-
лих концертів і поїздок до
зоопарку, виділення путі-
вок до літніх таборів, при-
дбання квитків на теат-
ральні вистави — все це
та ще багато іншого в пе-
реліку добрих справ атом-
ників.
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ПЕРЕДНОВОРІЧНІ НОВИНИ

Фахівцями Рівненської АЕС, командуванням Націо-
нальної гвардії України, за участю представників міської
влади сімнадцятьом нацгвардійцям військової частини
3045 з охорони та оборони РАЕС було вручено іменні
сертифікати для придбання особистого житла. 

У вересні поточного року грошову компенсацію на при-
дбання власного житла вже отримали 14 військовиків. Нині
грошові іменні сертифікати отримали ще 17 військовослуж-
бовців, які віддано несли чи несуть службу у в/ч 3045 з охоро-
ни та оборони Рівненської АЕС. Основними критеріями для
отримання коштів на власні квадратні метри є стаж служби у
в/ч 3045 понад 20 років та зібраний пакет документів про від-
сутність забезпечення житлом.

Вручення відбулося за участі Ігора Вітковського, заступ-
ника генерального директора РАЕС з персоналу, Олександ-
ра Мензула, тзп міського голови, а також генерал-майора
Олега Головінова, начальника управління з охорони важли-
вих державних об’єктів Національної гвардії України.

За словами заступника командира в/ч 3045 Василя
Шуфрича, компенсація нараховувалася відповідно до фор-
мул, що зазначені у постанові Кабінету Міністрів України при
врахуванні середньої вартості житла в регіоні, яку визначає
Міністерство регіонального розвитку, будівництва та житло-
во-комунального господарства України. Відтак було наго-
роджено 16 ветеранів і одного ще працюючого військово-
службовця — начальника бюро перепусток управління в/ч
3045 РАЕС Юрія Ткача.

За словами генерал-майора Олега Головінова, ця мрія
для військовослужбовців стала реальністю завдяки наполег-
ливій роботі та тісній співпраці з керівництвом Компанії НАЕК
«Енергоатом», зокрема Рівненської АЕС, управлінням охоро-
ни важливих державних об’єктів ГУ НГУ, командуванням
Національної гвардії України та за підтримки уряду України. 

Отримали
сертифікати на житло

С целью увеличения подъемных возможностей
Новоконстантиновской шахты сюда поступила еще
одна единица горно-шахтной техники, в этот раз укра-
инского производства – электровоз 10 Кр.

Машина предназначена для передвижения по рельсам в
подземных выработках и транспортировки горной массы в
вагонетках. Согласно плану строительства объектов
Новоконстантиновской шахты электровоз 10 Кр будет
задействован на горизонте -300 метра для транспортиров-
ки горной массы при строительстве выработок ствола
«Главный». Новая техника позволит не выводить из про-
изводственного процесса горно-шахтное оборудование и
выполнять план по добыче руды.

После окончания строительных работ новые электрово-
зы пополнят парк горно-шахтной техники, используемой на
добычных работах по перевозке горной массы.

Подарок горнякам

ГАЛУЗЕВИЙ КОНКУРС ПРОФМАЙСТЕРНОСТІ СЕРЕД ІНСТРУКТОРІВ «ЕНЕРГОАТОМА»

На Хмельницькій АЕС відбувся конкурс професійної
майстерності серед інструкторів навчально-тренуваль-
них центрів Енергокомпанії. За звання найкращого зма-
галися інструктори Рівненської, Запорізької, Южно-
Української, Хмельницької АЕС, а також представники
відокремленого підрозділу «Атомремонтсервіс».

Вітаючи учасників конкурсу, генеральний директор ВП
ХАЕС Микола Панащенко підкреслив значимість таких зма-
гань та зазначив, що саме від якісної підготовки персоналу
залежить надійна робота АЕС.

За словами організаторів конкурсу, базою для його про-
ведення Хмельницька АЕС вибрана не випадково. Вона пер-
шою серед навчально-тренувальних центрів діючих АЕС роз-
почала проводити професійні конкурси інструкторів НТЦ, які
дають змогу суттєво покращити навчання та підготовку пер-
соналу електростанції, запроваджувати передові освітні тех-
нології. Це спонукає до творчості, постійного пошуку. Кожен
інструктор повинен йти в ногу з часом і мислити креативно,
нестандартно. Тільки за таких умов можна постійно підтри-
мувати інтерес аудиторії до навчального процесу.

Протягом двох днів учасники демонстрували теоретичні
та практичні знання та напрацювання. 

За підсумками творчого змагання конкурсна комісія при-
судила третє місце інструктору Рівненської АЕС Вадиму
Водьку. Друге місце дісталось інструктору Запорізької АЕС
Оксані Чернишовій. Незаперечним лідером конкурсу став
інструктор Хмельницької АЕС Олексій Шевченко. Його тео-
ретичні та практичні навики оцінено у 96.64 балів із 100 мож-
ливих. 

Підсумовуючи результати першого галузевого конкурсу
інструкторів, заступник головного інженера з підготовки пер-

соналу ВП ХАЕС Володимир Ісупов зауважив, що це не лише
змагання між інструкторами Енергокомпанії, а й демонстра-
ція досвіду, кращих напрацювань та взаємообмін, який
корисний усім учасникам.

Мислити креативно і нестандартно

В Енергодарській місь-
кій раді грошовими пер-
сональними виплатами
відзначені видатні спорт-
смени міста Енергода-
ра, серед яких вихованці
спортивно-оздоровчого
комплексу (СОК) Запо-
різької АЕС.

Членами комісії розгля-
нуто клопотання спортивних
установ та організацій міста
щодо визначення кандида-
тур на призначення грошо-
вих персональних виплат на
2019 рік за результатами
спортивних досягнень у по-
точному році. За рішенням
комісії грошову персональну
премію у 2019 році отриму-
ватимуть вихованці спортив-
но-оздоровчого комплексу
Запорізької АЕС:

Кряж Дмитро — майстер
спорту України з веслування
на байдарках та каное, трик-
ратний срібний призер Чем-
піонату світу серед студен-
тів, семикратний чемпіон та
бронзовий призер Чемпіо-
нату Європи з веслування
на човнах «Дракон», чотири-
кратний чемпіон України,
член збірної команди Ук-
раїни.

Давидов Денис — майс-
тер спорту України з веслу-

вання на байдарках та каное,
трикратний срібний призер
Чемпіонату світу серед сту-
дентів, семикратний чемпіон
та бронзовий призер Чем-
піонату Європи з веслування
на човнах «Дракон», чоти-
рикратний чемпіон України,
учасник (9 місце) Чемпіонату
Європи з марафону серед
молоді до 23 років, член
збірної команди України.

Бабак Людмила — майс-
тер спорту України міжна-
родного класу з веслування
на байдарках та каное, двок-
ратна чемпіонка Кубка світу,
чемпіонка Європи, чемпіон-
ка світу з марафону, бронзо-
ва призерка Чемпіонату Єв-
ропи (спринт), двократна
бронзова призерка Чемпіо-
нату світу серед студентів,

чотирикратна чемпіонка Ук-
раїни, член збірної команди
України.

Кумейко Аліна — майс-
тер спорту України міжна-
родного класу з парапауер-
ліфтингу, чемпіонка Кубка та
Чемпіонату України з пара-
пауерліфтингу, член збірної
команди України.

Топоркова Раїса — майс-
тер спорту України міжна-
родного класу з парапауер-
ліфтингу, чемпіонка Кубка
світу, срібна призерка Чем-
піонату Європи, член збірної
команди України.

Чехмістренко Олександр
— кандидат у майстри спор-
ту України з веслування на
байдарках та каное, чем-
піон Запорізької області,
двократний срібний призер

Чемпіонату України серед
юніорів, двократний пере-
можець та срібний призер
Чемпіонату України серед
юнаків, член збірної команди
України.

Медвецька Дар’я —
майстер спорту України з
сумо, двократна бронзова
призерка чемпіонатів Украї-
ни з вільної боротьби та бо-
ротьби сумо, член збірної
команди України.

Претендувати на пер-
сональну виплату можуть
спортсмени-переможці та
призери Олімпійських, Па-
раолімпійських ігор, спорт-
смени-чемпіони світу, св-
ропи та України, спортсмени
Олімпійського резерву Ук-
раїни та члени збірних ко-
манд країни з видів спорту.

СПОРТИВНІ ТАЛАНТИ АТОМНИХ МІСТ

Урочисте нагородження вихованців СОК ЗАЕС

ЗУСТРІЧ ВЕТЕРАНІВ-ЕНЕРГЕТИКІВ ЗАЕС

У галузі ветерани пропрацювали
від 30 до 40 років. І все те, що є сьогод-
ні, — їхня заслуга. Вони пускали енер-
гоблоки, організовували виробництво,

створювали корпоративну культуру і
цінності, передавали знання і досвід
тим, хто прийшов їм на зміну. І За-
порізька АЕС їх не забуває. Колишнім

колегам обов’язково розповідають,
якими значними подіями був насиче-
ний рік.

«Я вже традиційно вам доповідаю
— до кінця місяця вийдемо на річний
плановий показник. Це заслуга колек-
тиву станції, це успіх, у тому числі й
ваш. Завдяки нашій спільній діяльності
у нас є станція, яка впевнено дивиться
у майбутнє», — відзначив заступник ге-
нерального директора з кадрів та соці-
ального розвитку ВП ЗАЕС Олександр
Кривцов.

Нещодавно на станції створено
експертно-аналітичну раду, яку очо-
лює Володимир Бронніков. Він підкре-
слив: найголовніше — знаннями треба
ділитися. У складі ради більшість вете-
ранів-енергетиків, усі вони в минулому
керівники станції з різних напрямів
діяльності. І сьогодні готові брати
участь у житті підприємства та працю-
вати як незалежні експерти.

Організовували виробництво, створювали корпоративну культуру

Напередодні професійного свята Дня енергетика заслужені пра-
цівники станції, ветерани-енергетики стали першими відвідувачами
на урочистому відкритті виставки «Підсумки року. Час. Події. Люди».
Вони зустрічаються щороку — це традиція.




